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Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy a magyar vásárlóknak egyrészt lehet ősége
legyen megvásárolni a kiváló min őségű magyar hagymát, paprikát, vagy éppen almát,
illetve azok árban is versenyképesek legyenek a gyengébb minőségű külföldi áruval
szemben? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

A makói hagyma elismert egész Európában, valamiért mégsem bírja a versenyt . Korábban a
hazai sajtó is nagy terjedelemben foglalkozott a kínai fokhagymával, amely egyre inkáb b
kiszorítja a hazai terméket, és amely a mű-, és szerves trágyának, növényvédő szereknek é s
egyéb kémiai anyagoknak köszönheti egészségesebb külsejét . A probléma a vöröshagym a
esetében is egyre nagyobb. A különbség annyi, hogy itt elsősorban talán a hollandiai importo t
részesítik előnyben az élelmiszer multik . A makói hagymának évek óta nyomott az ára, a
hazai termelők a két éves dughagymájukkal nem tudnak az egy éves magról vetett hibridekke l
versenyezni . Utóbbiaknak ugyanis jóval alacsonyabb a költsége. Hiába számít a magyar
makói hagyma prémium min őségnek, a legtöbb helyen már nem is lehet megvásárolni .

Ugyanezt el lehet mondani a szegedi paprikáról, amely a marokkói paprikával szemben nem
tud versenyképes maradni, de említhetném a perui és chilei sző lőt, a brazil sárgadinnyét, a
chilei áfonyát. Milyen kvóták vonatkoznak ezek behozatalára, hogyan kívánják védeni a
magyar érdekeket az Unióból érkez ő , illetve az Unión kívül megtermelt áruk importjáva l
szemben?



Ha hihetünk a témában megjelent publikációk sokaságának, akkor a hazai földben, magya r
munkaerővel előállított áruk talán kivétel nélkül jobbak beltartalmi értékben, ám a haza i
üzletek polcaira, ezáltal a magyar fogyasztók asztalára jellemzően nem ezek kerülnek . A
kérdés összetett, amely tartalmazza a fogyasztói szemléletet is .

Hogyan kívánják felhívni a vásárlók figyelmét a hazai áruk el őnybe részesítésére, mit
kívánnak tenni a magyar gazdák versenyképességének megőrzése érdekében, miként védik a
hazai piacot a külföldi import árukkal szemben?

Várom megtisztelő válaszát!
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